
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

referat: Tirsdag den 3. september 2024  

Klokken 18.00-20.00  
Afbud:    Søren M.   – Sofie -                                                             

Mødeleder:  

1. Godkendelse af referat 

godkendt 

2. Godkendelse af dagsorden 

godkendt 

3. Styrelsesvedtægt – høringssvar deadline d. 10/9-24. Høringsmateriale er udsendt d. 15/8-
24 

- Man ønsker at flytte kompetencen om at give skoleudsættelse fra skolelederen og til 
institutionslederen.  

- Man ønsker at sænke klasseloftet til 26 elever pr klasse ved indskrivning – og dermed 
følge gældende lovgivning 

- Åbningstider i sfo. 

- Opdatering ift. praktik og brobygning 

Bestyrelsen ønsker ikke at afgive et høringssvar. 

 

4. Princip for skole-hjemsamarbejde – revidering. Indledende drøftelse 
 
I og med skoledagen er afkortet, er der rig mulighed for at skolehjem fra 4. årg. og op 
afholdes udenfor undervisningstiden. 0. – 3. årg.´s skolehjemsamtaler placeres fortsat i 
løbet af undervisningstiden, så pædagoger har mulighed for at deltage. 
Samtalerne skal lægges på rullende dage, så alle samtaler ikke ligger på samme ugedag. 
Der bruges forskellige ord om klasseudvalg/kontaktforældre/ klasseråd osv. Det mest 
brugte er forældreråd – det er det, vi kalder det fremadrettet.  
 



 

 

Annette indskriver ændringer og sender ud til godkendelse over mail, så det kan komme ud 
hurtigst muligt ift. medarbejdernes planlæggelse. 
 
 

5. Princip for lektier – revidering. Indledende drøftelse 
Vi drøfter ikke læringsmål med eleverne. Vi snakker om mål og progression osv.  
”Med den længere skoledag” – nu har vi afkortet dagen.  
”dag til dag lektier ikke virker” (læsning undtaget) – hvad betyder det? 
Er der nyere kilder, der kan bruges (nuværende fra 2013) 
UUV og studietimer findes ikke mere (på nær en enkelt time på 0. og 1. årg) 
Læsning – der kan være et pres for forældre, at der står man skal læse 20 min hver dag. 
Kan man kommunikere det på en anden måde, så den blødes lidt op, og så det er mere en 
anbefaling – måske også præcisere hvordan / hvad man kan gøre. At man kan spørge 
elevernes lærer for at få vejledning.  
Opfordre forældre til at kigge i tasken og bøgerne – det kan man godt, uden eleverne har 
lektier for. 
 
Punktet tages op igen til næste møde – Annette kommer med udkast, der imødekommer 
bemærkningerne.   
 
 
 

6. Juni-erklæringen – se bilag. Drøftelse 
Er en udløber af det fokus, der er kommet omkring bl.a., at bestyrelserne ikke har villet 
underskrive budgetterne. 
Politikkerne vil finde 100 mill. til at indfri noget af det, der står i erklæringen. 
Men pengene skal jo findes, og så skal man blive enig om, hvad de skal bruges til.  
 
Lige nu giver det ikke mening at lave et høringssvar til budgettet. Når den overordnede 
økonomiske ramme er færdig, så kan det være, der er noget bestyrelsen skal mene noget 
om. Der er planer om et fælles-bestyrelsesråd som faciliteres af forvaltningen.  
 
Mobiltelefoner – den del har vi jo taget stilling til og handling på. Ift. mindre skærm er der 
en stor økonomisk udfordring, hvis man skal have en bogsamling op at køre, der kan 
erstatte portaler mm.    
 
 
 
 

7. Meddelelser 
• Elevråd 

Arbejder med hvordan frikvartererne på skolen kan blive bedre. Pauserne er blevet 
længere, hvilket også har været et ønske fra eleverne. 

• Skolen herunder:  



 

 

1. Personaleomsætning: 1 opsigelse, 1 ansættelse  
2. Elever: 736 
3. byggeri: planlagt overtagelse af kælder under ungefløjen er lige om lidt med 

adgang af den udvendige trappe. Der skal lige helt styr på regler og så lige den 
sidste finish. 
Den lille pavillon ved hyttefadet begyndes nedrivning snarest. 
 
Sfo-kælder og ny forårssfo – forventeligt ibrugtaget lige omkring efterårsferien.  
Til jul skal fysik og biologi flyttes over i den nye bygning med start af 
undervisning derovre sidst januar. 
 
Ungeskolen har arbejdet med et emne om ”Hærværk”. Det har været et rigtigt 
fedt projekt med god stemning og flotte resultater til fernisering. 
 
Der skal bruges en procentsats af den samlede ramme til noget kunst. Ledelsen 
har ikke været så begejstrede for det første forslag, der er fremsendt. 
 
 

• SFO 

Arbejder frem mod flytning af sfo til nye lokaler. Derudover er vi i proces ift., 
hvordan sfo’en skal organiseres fremadrettet. 

SFO’en havde besøg af Susanne Crawley og Lotte Rod.  

• Formanden 

Søren Mathiesen forlader bestyrelsen, da hele familien flytter til Haderslev. 

Bestyrelsen er lidt udfordret på antallet af medlemmer.  

Det vil være nødvendigt, at eksisterende medlemmer kan deltage digitalt ift. at 
være beslutningsdygtige.  

Man kan evt. deltage via skærm, hvis man er lettere syg eller er udenbys i 
forbindelse med sit arbejde. Alle er enige om, at det er en fin mulighed. 

8. Punkter til næste møde 

Princip om lektier 

9. Evt. 

I det store og hele går det ok med trafikken – men vejret er også godt lige nu.  

7. årg.’s forældremøde den 24.9 klokken 17.  Hvem fra bestyrelsen kan deltage? 



 

 

”Medarbejdernes dag” den 5.oktober (lørdag) derfor den 4.oktober. – Marianne og Anja 
tænker tanker om, hvad der skal ske.  
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